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教育事務委員會  
Panel on Education 

 
在2012年11月12日會議上通過的議案  

Motion passed at the meeting on 12 November 2012 
 
 
議案措辭  
 

未來4年，全港中學各級累減3.5萬名學生，本事務委員會促
請政府： (1)為了穩定中學制度，並回應教育界的建議，即
時減少中學每班學生人數至30人，當中照顧弱勢學生的學校
立即減至25人；長遠而言，應逐步推動全港中學25人的小班
教學，優化學校環境； (2)為了提升教育質素，應增加常額
教席，改善師生及班師比例，以加強照顧學生的學習差異，

優化教學條件。 
 
動議人： 葉建源議員  
 

 
 
Wording of the Motion 
 

(Translation) 
 

That, given that the accumulated decrease in the number of 
secondary school students at different levels in Hong Kong will 
reach 35 000 in the coming four years, this Panel urges the 
Government: (1) for the purpose of stabilizing the secondary school 
system and responding to the proposals of the education sector, to 
immediately reduce the class size of secondary schools to 30 
students, and to immediately reduce the class size of the schools 
catering for disadvantaged students to 25 students; and in the long 
term, to implement progressively small class teaching with a class 
size of 25 students in secondary schools across the territory so as to 
improve the school environment; (2) for the purpose of improving 
the quality of education, to increase the number of permanent 
teaching posts and to improve both the teacher-to-student ratio and 
the class-to-teacher ratio, so as to better cater for learner diversity 
and enhance teaching conditions. 
 
Mover: Hon IP Kin-yuen 
 

 


